
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 13. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 171 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 171:  

”Ministeren bedes oplyse, hvornår ministeren første gang blev orienteret om sagen 

vedrørende langsommelig styrelseshåndtering af en Landsretsdom fra 2018?” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at jeg blev orienteret om sagen umiddelbart efter min tiltrædelse som 

sundheds- og ældreminister. 

 

Da jeg tiltrådte, var sagen ikke egnet til i fuldt omfang at præsentere et overblik over 

de berørte sager, hvor Styrelsen for Patientsikkerhed havde truffet midlertidige afgø-

relser om rettighedsfrakendelse.  

 

Der var derfor et behov for, at Styrelsen for Patientsikkerhed fik afdækket sagens om-

fang og konsekvenser fuldt ud. Det er også mit indtryk, at min forgænger havde samme 

opfattelse af, at en orientering af Folketinget måtte afvente, at Styrelsen for Patient-

sikkerhed fik skabt et fuldt overblik over sagen. 

 

Det har desuden været vigtigt, at der blev fundet en fremadrettet løsning, inden Fol-

ketinget blev orienteret.  
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